
 

 

 

Børne- og Undervisningsministeriet 

17. januar 2025 

Sagsnr.: 24/38781  

Børne- og Undervisningsudvalget 

Christiansborg 

Svar på alm. del – spørgsmål 121 

I brev af 10. december har udvalget efter ønske fra Helena Artmann An-

dresen (LA) stillet mig følgende spørgsmål: 

Alm. del – spørgsmål 121: 

Vil ministeren uddybe, om det er EU-bestemt, at hver enkelt ungdomsud-

dannelsesinstitution skal indberette flere gange årligt, hvor meget den 

pågældende institution ønsker at bruge på investeringer de kommende 

fem år? 

Svar: 

Daværende VLAK-regering, S og DF vedtog den 2. juni 2017 at indføre in-

vesteringsrammer for bl.a. de regulerede selvejende institutioner på 

Børne- og Undervisningsministeriets område pr. 1. januar 2018. Investe-

ringsrammerne skal bidrage til en bedre styring af de samlede offentlige 

investeringer og optimal udnyttelse af det økonomiske råderum. Ram-

merne fastsættes på finansloven, og institutionerne indmelder to gange 

årligt deres investeringsbudgetter for det igangværende samt de efterføl-

gende år.  

Investeringsrammerne har til formål at sikre, at institutionerne opnår en 

bedre budgetpræcision og i fællesskab overholder investeringsrammen 

mhp. en samlet bedre udnyttelse af de offentlige ressourcer. 

Institutionernes forpligtelse til at indberette investeringsønsker følger så-

ledes ikke af EU-lovgivning. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Mattias Tesfaye 

Offentligt
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